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REVISTA PRESEI 
 

 Iohannis întreabă Guvernul: Ce aveţi de gând cu Pilonul II de pensii? Mai aveţi bani de pensii? / Preşedintele 
avertizează Executivul privind fondurile europene: Veniţi cu proiecte. Nu folosim banii alocaţi 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat marţi că Executivul trebuie să explice dacă mai are bani pentru pensii şi 
salarii până la finalul anului şi ce are de gând să facă cu Pilonul II, în contextul discuţiilor din ultimele zile. 
"Se discută despre Pilonul II de pensii. Din păcate până şi cei de la PSD se contrazic, ba se desfiinţează, ba nu, ba se 
suspendă, ba nu, ba e proiect asumat, ba e neasumat. O harababură totală. Lumea îşi pune întrebarea de ce s-a 
creat această incertitudine din partea PSD, ce ţintesc? Nu s-au înţeles între ei? Greu de crezut. Unii îşi pun 
întrebarea dacă aceşti bani, dacă se suspendă Pilonul II vor fi folosiţi în altă parte. Ei trebuie să ne dea un răspuns. 
Cred că Guvernul şi PSD trebuie să răspundă public documentat la două întrebări: Ce aveţi de gând cu Pilonul II de 
pensii ? 
Mai aveţi bani pentru pensi şi salarii până la sfârşitul anului?", a declarat marţi preşedintele Klaus Iohannis. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat luni că nu există nicio decizie în Guvern sau Coaliţie privind desfiinţarea 
Pilonului II de pensii, aşa cum au apărut informaţii în spaţiul public. Totuşi, Dragnea spune că ar putea exista o 
suspendare dacă analiza care se efectuează va arăta necesitatea. 
  
"O guvernare se exercită în baza unui program. Obiectivele asumate sunt: că în urmatoarea perioadă Ministerul 
Muncii să finalizeze o analiză riguroasă a datelor financiare pentru a se putea prezenta cetăţenilor informaţiile 
financiare referioare la nivelul de pensie pe care îl va avea un cetătean român pentru pilonul unui şi II. Al doilea 
este ca cetăţeanul român informat să aibă posibilitatea să opteze unde crede ca e mai bine, la pilonul I sau II, sau 
ambele. Nu este nici decizie adoptată în guvern, partid, coaliţie să cuprindă, nu s-a discutat, nu se discută şi nu 
vom adopta o decizie care să ducă la desfiinţarea Pilonului II de pensie.Rog cu mare respect să nu se rostogolească 
informaţii mincinoase", a declarat preşedintele PSD Liviu Dragnea. 
Şi premierul Viorica Dăncilă a negat că va fi desfiinţat Pilonul II, dar a anunţat că o analiză este în lucru la 
Ministerul Muncii. 
 

 Iohannis avertizează Guvernul privind fondurile europene: Veniţi cu proiecte. Nu folosim banii alocaţi 
Preşedintele Klaus Iohannis a atenţionat Executivul Dăncilă cu privire la absorbţia de fonduri europene, în 
contextul datelor de pe site-ul Comisiei Europene, care arată că ţara noastră a folosit 2 miliarde de euro din cele 
23 de miliarde alocate pentru fonduri structurale. 
"Despre fonduri europene vreau să se înţeleagă că cele ce urmează reprezintă o atenţionare pentru Guvern. Noi 
dispunem pentru perioada 2014-2020 teoretic 31 miliarde euro. Din aceşti bani am folosit 4,9 miliarde euro până 
în momentul de faţă, ceea ce înseamnă 15, 8%. Din 31 de miliarde până acum nu am folosit nici măcar 5 miliarde. 
Aceste date sunt oficiale atât de pe site-ul Comisiei Europene, cât şi informaţii oficiale de la Guvernul României. În 
dorinţa de a prezenta o informare exactă am căutat cele mai noi date de pe site-ul Guvernului şi a Comisiei 
Europene. Ultima informare pe site-ul Guvernului este din 2 februarie a.c. Acum suntem aproape la jumătatea 
anului. Nu ştiu de ce Guvernul nu publică date la zi. Unii vor crede că se ascunde ceva sau au avut altă treabă 
decât să informeze. Am luat date mai detaliate de pe site-ul Comisiei Europene, unde datele sunt evident la zi", a 
declarat preşedintele Klaus Iohannis. 
Şeful statului a criticat şi absorbţia fondurilor structurale, care nu este nici de 10%. 
"Important pentru coeziune, noi putem folosi aprox 23 miliarde de euro, din cele 31 miliarde euro, iar 8 miliarde 
pentru politica agricolă şi restul pentru altele. Aceşti bani nu sunt bani pe care ne obligă cineva să-I folosim într-un 
anumit fel. Sunt bani care pot fi folosiţi pentru dezvoltarea României, pentru construcţia de autostrăzi, pentru 
spitale, pentru reţele de apă, etc. Depinde de noi cum folosi aceşti bani şi cum punem proiectele în operă. Din 23 
miliarde de euro cât putem folosi pentru dezvoltarea României, noi până acum am folosit 2,2 miliarde euro. Nici 
măcar o zecime şi suntem dincolo de jumătatea perioadei bugetate. Cineva ar putea să spună: nu face nimic, 
lucrăm mai intens de acum încolo şi o să folosim banii. Dar asta înseamnă proiecte. Aflăm de la guvernanţă că 
rata proiectelor de contractare avem pentru 40% din aceşti bani. E foarte târziu. Aceste proiecte trebuie elaborate 
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cu sprijinul ministerelor, agenţiilor. Atenţionarea mea vine în următorul sens, Guvernul trebuie să se preocupe mai 
intens, mai mult de această chestiune. Sunt bani de care putem să beneficiem şi care trebuie folosiţi pentru 
dezvoltarea României. Ar fi păcat să nu folosim aceşti bani alocaţi României pentru dezvoltare", a mai spus 
Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici: Scenarii cu privire la pensii, susţinute de cei care nu au habar, produc efecte negative 
Ministrul de Finnaţe, Eugen Teodorovici, a declarat marţi, la Parlament, că scenariile privind pensiile, susţinute de 
oameni care nu ştiu cu ce se ocupă Guvernul, produc efecte negative. Ministrul a afirmat şi că la analiza anunţată 
de premier lucrează toate ministerele. 
 “Se lucrează la Ministerul Muncii, împreună cu alte ministere, Finanţe şi alte instituţii implicate, cei de la ASF şi nu 
numai”, a declarat ministrul Eugen Teodorovici, întrebat în legătură cu analiza Pilonului II de Pensii, care urmează 
să fie făcută de ministerul Muncii, nu de Finanţe, aşa cum a anunţat premierul. 
"Transferul de contribuţii a dus, în acest an, la o reducere a deficitului pe fondul de pensii între şapte şi opt 
miliarde de lei, de la sume care au ajuns şi la 18 miliarde de lei în anii trecuţi. Aceasta arată un trend corect. Orice 
scenarii cu privire la sistemul de pensii susţinute de oameni care habar nu au despre ceea e normal, corect şi 
despre ce lucrează Guvernul produc efecte negative în costurile de împrumut pe care Ministerul Finanţelor trebuie 
să le plătească în piaţă. Trebuie să ne gândim dacă astfel de afirmaţii făcute de politicieni, care mai de care mai 
nejustificate, nu ar trebui să fie taxate conform legii', a mai afirmat Teodorovici. 
Întrebat dacă se va suspenda virarea contribuţiilor, Eugen Teodorvici a afirmat că este o analiză pe toate scenariile 
posibile. 
 “Toţi cei cu care am discutat şi doamna prim-ministru, şi domnul Dragnea au spus foarte clar că se face o analiză, 
o discuţie pe toate posibilele scenarii. Ceea ce va ieşi din această discuţie, cu siguranţă va fi atractiv pentru cei ce 
contribuie. E prematur să discutăm înainte sau să facem fel de fel de scenarii, se face o analiză. (...) Rugămintea 
mea este să stăm, să analizăm şi discutăm atunci când Guvernul are un concept clar, îl prezintă în mod public, cu 
toţi actorii implicaţi. Nu are nimeni nicio intenţie de a face ceva pe ascuns, de a face o surpiză neplăcută cuiva”, a 
spus Teodorovici. 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat luni că o analiză privind Pilonul II de pensii se face la Ministerul Muncii, dar că 
exclude desfiinţarea acestuia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Finanțelor, VEȘTI DE ULTIMĂ ORĂ despre modificările legislative privind evaziunea fiscală 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, speră ca memorandumul privind modificarea prevederilor legale 
referitoare la evaziunea fiscală să fie aprobat în şedinţa de Guvern de miercuri, urmând ca acest set de schimbări 
să fie prezentate public "la final de iunie, poate iulie", anunță Agerpres. 
"Doamna ministru (al Afacerilor Interne, Carmen Dan - n.r.) spunea de un memorandum, de o intenţie a noastră, a 
Guvernului, de a schimba ceea ce înseamnă prevedere legală pe evaziune fiscală. A fost săptămâna trecută într-o 
primă lectură şi sper ca mâine, în Guvern, să aprobăm acest document, care de fapt porneşte analiza discuţiei, 
evaluarea şi propunerile vizavi de modificarea legilor sau actelor normative care se referă la evaziune fiscală - de 
la Legea 241 până la Codul penal, de procedură penală, alte acte normative care vizează într-un fel sau altul 
această zonă de evaziune fiscală. (...) La final de iunie, poate iulie, am dori ca acest set de modificări legislative să 
se poată prezenta public şi, dacă mai sunt anumite lucruri de făcut, să fie făcute într-un cadru deschis, 
transparent, inspirându-ne din practica europeană", a declarat Teodorovici, marţi, la Palatul Parlamentului, la 
Forumul "Managementul integrat al frontierelor. Combaterea traficului ilegal şi a evaziunii fiscale". 
El a adăugat că intenţia Executivului este de modifica legislaţia pe evaziune fiscală ţinând cont de practicile 
europene, în scopul încurajării mediului de afaceri. 
"Intenţia este una simplă - ne inspirăm din practicile europene. Intenţia noastră este de a avea un cadru legislativ 
care să stimuleze, alături de alte măsuri pe care Guvernul le adoptă în zona fiscală şi nu numai, să încurajăm 
mediul de afaceri. Avem practici, foarte multe dosare, sesizări făcute către parchete fără justificare pentru orice 
sumă, oricât de mică este ea. Sunt practici europene care arată foarte clar că lucrurile, de la caz la caz, se discută. 
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Nu orice înseamnă faptă penală, sumele trebuie recuperate la bugetul de stat şi nu închise companii, lăsaţi 
oameni pe drumuri şi economia să aibă de suferit pentru că o astfel de practică continuă", a afirmat Teodorovici. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Olguţa Vasilescu, replică pentru Iohannis: Cine a promulgat Legea Bugetului? Nu mai ştie ce a semnat? 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, se întreabă retoric, pe Facebook, în replică la afirmaţiile preşedintelui Klaus 
Iohannis, cine a promulgat legea bugetului de stat acum câteva luni şi dacă şeful statului nu mai ştie ce a semnat. 
"Klaus Johannis: “Mai aveţi bani de pensii şi salarii?” Pai cine a promulgat Legea Bugetului de Stat acum câteva 
luni? Nu mai ştie ce a semnat?", a scris, marţi seară, ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, pe Facebook. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat marţi că Executivul trebuie să explice dacă mai are bani pentru pensii şi 
salarii până la finalul anului şi ce are de gând să facă cu Pilonul II, în contextul discuţiilor din ultimele zile. 
"Se discută despre Pilonul II de pensii. Din păcate până şi cei de la PSD se contrazic, ba se desfiinţează, ba nu, ba 
se suspendă, ba nu, ba e proiect asumat, ba e neasumat. O harababură totală. Lumea îşi pune întrebarea de ce s-a 
creat această incertitudine din partea PSD, ce ţintesc? Nu s-au înţeles între ei? Greu de crezut. Unii îşi pun 
întrebarea dacă aceşti bani, dacă se suspendă Pilonul II vor fi folosiţi în altă parte. Ei trebuie să ne dea un răspuns. 
Cred că Guvernul şi PSD trebuie să răspundă public documentat la două întrebări: Ce aveţi de gând cu Pilonul II de 
pensii? Mai aveţi bani pentru pensi şi salarii până la sfârşitul anului?", a declarat marţi preşedintele Klaus 
Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Rovana Plumb, mesaj pentru Iohannis: În 2016 nu s-a făcut nimic, în 2017 am turat motoarele la maximum în 
ceea ce priveşte absorţia fondurilor europene 
Ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb, i-a transmis, marţi, preşedintelui Klaus Iohannis că în 2017 
guvernul PSD a "turat motoarele la maximum" în ceea ce priveşte absorţia fondurilor europene, răspunsul venind 
în contextul criticilor aduse Executivului de şeful statului pe această temă. 
"În 2016 nu s-a făcut nimic, în 2017 am turat motoarele la maximum. (...) Ar fi fost foarte util pentru România 
dacă în 2016 domnul preşedinte Iohannis ar fi ieşit cu aceste atenţionări. În 2017 am recuperate un an de 
întârziere. Un an care, din punctual meu de vedere al fondurilor europene, ar trebui să iasă din program. Pentru că 
nu există 2016", a spus Rovana Plumb la Antena 3. 
Ministrul Fondurilor Europene i-a răspuns preşedintelui Iohannis şi pe tema prezentării datelor actualizate în ceea 
ce priveşte absorţia de fonduri europene, Rovana Plumb precizând că ultima informare cu date actualizate a 
făcut-o pe 8 mai. 
"Datele la zi eu pot să vi le spun, avem 16% rată de absorţie faţă de 18% media europeană. Un guvern care 
lucrează în tensiune şi în presiune nu poate să aibă eficienţă maximă", a mai spus Rovana Plumb. 
-0:17 
Preşedintele Klaus Iohannis a atenţionat Executivul Dăncilă cu privire la absorbţia de fonduri europene, în 
contextul datelor de pe site-ul Comisiei Europene, care arată că ţara noastră a folosit 2 miliarde de euro din cele 
23 de miliarde alocate pentru fonduri structurale. 
"Despre fonduri europene vreau să se înţeleagă că cele ce urmează reprezintă o atenţionare pentru Guvern. Noi 
dispunem pentru perioada 2014-2020 teoretic 31 miliarde euro. Din ace;ti bani am folosit 4,9 miliarde euro până 
în momentul de faţă, ceea ce înseamnă 15, 8%. Din 31 de miliarde până acum nu am folosit nici măcar 5 miliarde. 
Aceste date sunt oficiale atât de pe site-ul Comisiei Europene, cât şi informaţii oficiale de la Guvernul României. În 
dorinţa de a prezenta o informare exactă am căutat cele mai noi date de pe site-ul Guvernului şi a Comisiei 
Europene. Ultima informare pe site-ul Guvernului este din 2 februarie a.c. Acum suntem aproape la jumătatea 
anului. Nu ştiu de ce Guvernul nu publică date la zi. Unii vor crede că se ascunde ceva sau au avut altă treabă 
decât să informeze. Am luat date mai detaliate de pe site-ul Comisiei Europene, unde datele sunt evident la zi", a 
declarat preşedintele Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Legea privind statutul magistraţilor, adoptată de Senat 
Senatul a adoptat, marţi, în calitate de for decizional, modificările legii 303/2004 privind statutul magistratilor cu 
79 de voturi pentru, 26 împotrivă şi nicio abţinere 
În timpul dezbaterilor, senatorul USR, Vlad Alexandrescu, a propus retrimiterea iniţiativei la Comisia specială 
pentru Legile justiţiei, pentru a aştepta avizul Comisiei de la Veneţia. Propunerea sa a fost respinsă. 
Senatorul USR, George Dîrcă, a acuzat că în Comisia Iordache a fost o dezbatere lipsită de transparenţă asupra 
proiectului de lege. 
“Se ignoră vocile a peste o mie de magistraţi care au anunţat că există anumite neclarităţi în lege. Raportul de 
adoptare a Legii a fost elaborat azi într-o şedinţă fulger, de 10 minute. A fost o dezbatere lipsită de tranparenţă. 
Întreaga modificare a Legilor justiţiei s-a desfăşurat netransparent, ignorând vocea USR şi a magistraţilor. Vizita 
Comisie de la Veneţia va avea loc în parlament între 11-12 iunie. Haideţi să nu ne grăbim”, a afirmat Dîrcă. 
 Senatorul PNL, Eugen Pîrvulescu, a anunţat că liberalii vor vota împotriva raportului şi a proiectului de lege. 
“Asumaţi-vă dumneavoastră ce faceţi. Intraţi cu bocancii în justiţia din România”, a explicat Pîrvulescu de la 
tribuna Senatului. În schimb, senatorul PSD, Robert Cazanciuc, a spus că parlamentarii “nu au făcut decât să 
punem în acord deciziile CCR cu legea”. 
Comisia specială pentru legile Justiţiei a adoptat raportul asupra modificărilor la Legea 303/2004. Iordache: 
Este ca-n rugby. Cine are mingea, o protejează 
Comisia specială pentru legile Justiţiei a adoptat, marţi, raportul asupra modificărilor Legii 303/2004 privind 
Statutul magistraţilor, într-o şedinţă care a durat mai puţin de 10 minute, preşedintele Comisiei, Florin Iordache, 
afirmând că este, la fel ca în rugby, o lege care trebuie protejată. 
Comisia a introdus în definiţia erorii judiciare ”încălcare evidentă a dispoziţiilor legale” şi ”au fost afectate grav 
drepturile, libertăţile şi interesele persoanei vătămate”. 
”Şi este o problemă? Să fim foarte serioşi, dezbaterea pe această lege s-a desfăşurat dinainte de a intra în Camera 
Deputaţilor. am întrebat dacă sunt amendamente sau alte discuţii. Este ca-n rugby. Cine are mingea, o protejează. 
Aşa facem şi noi. Ca în rugby, avem o lege pe care trebuie să o protejăm şi s-o trimitem ca preşedintele s-o 
promulge. Ai înţeles?”, a spus Florin Iordache, întrebat de ce şedinţa a durat mai puţin de zece minute. 
Deputatul USR, Stelian Ion, a fost întrebat şi el cum va contracara opoziţia. 
” USR încearcă să facă un blocaj, dacă vorbim în termeni rugbystici, dar este un blocaj legitim. Această susţinere 
că nu facem decât să ne opunem proiectelor nu este adevărată”, a spus Ion. 
Florin Iordache a mai spus că nu mai sunt motive pentru a fi contestată la CCR. 
”Deja Curtea s-a pronunţat. Legile justiţiei să fie în sfârşit promulgate. Toate cele trei legi sunt urgente, trebuie să 
ţină cont de deciziile CCR, să avem o gândire unitară şi considerăm că în această lege se vizează răspunderea 
magistraţilor, ca atunci când cu rea credinţă şi gravă neglijenţă, încalcă normele de procedură. se vizează şi se 
rezolvă o separare a carierelor a judecătorilor şi procurorilor", a mai spus Iordache. 
Iordache a fost contrazis de Stelian Ion. 
“Ni se par în continuare nişte texte neclare. Vorbim cu colegii din PNL să contestăm la CCR. Ceea ce mai mult 
decât atât ne nemulţumeşte, est efaptul că nu s-a răspuns solicitării noastre de a se amâna tranşarea acestei 
chestiuni după ce se va pronunţa Comisia de la Veneţia. (…) Mai mult decât atât, după cum se ştie, judecătorii au 
semnat în număr de aproape o mie, deocamdată, dar cred că vor semna mai mulţi, prin care solicită acestei 
comisii să temporizeze dezbaterile şi să aştepte să se pronunţe Comisia de la Veneţia. Argumentel în plus în cadrul 
şedinţei nu avrut să le aduceum şi (…) nu vrem să îi stricăm supriza domnului Iordache şi promotorilor acestor 
prevederi în sensul de a ştii dinainte care vor fi considerentele de atac la CCR”, a spus Stelian Ion. 
Proiectul de lege privind modificarea Statutului magistraţilor urmează să intre în plenul Senatului de marţi, a mai 
informat Florin Iordache. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a adoptat tacit proiectul privind dezincriminarea unor fapte de corupţie 
Senatul a adoptat tacit, în plenul de marţi, un proiect al social-democraţilor, care modifică o lege care se propune 
ca faptele de corupţie în urma cărora se obţin foloase necuvenite pentru alţii să nu mai fie incriminate. 
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Iniţiativa legislativă, adoptată tacit de Senat, în calitate de primă cameră sesizată, vizează modificare a Legii nr. 
78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie. 
Preşedinte de şedinţă, senatorul PSD Adrian Ţuţuianu a citit în plenul de marţi nota de adoptare tacită pentru 
acest proiect, al cărui termen de dezbatere şi vot s-a împlinit pe 14 mai. 
Potrivit proiectului iniţiat de deputatul PSD, Cătălin Rădulescu, şi alţi parlamentari social-democraţi, art.12 se 
modifică şi se completează astfel: "(1) Sunt pedepsite cu închisoarea de la 1 la 5 ani următoarele fapte, dacă sunt 
săvârşite în scopul obţinerii pentru sine, de bani, bunuri ori alte foloase materiale necuvenite: a) efectuarea de 
operaţiuni financiare, ca acte de comerţ, incompatibile cu funcţia, atribuţia sau însărcinarea pe care o 
îndeplineşte o persoană ori încheierea de tranzacţii financiare, utilizând informaţiile obţinute în virtutea funcţiei, 
atribuţiei sau însărcinării sale; b) folosirea în orice mod, direct sau indirect, de informaţii ce nu sunt destinate 
publicităţii ori permiterea accesului unor persoane neautorizate la aceste informaţii". 
Iniţiatorii mai propun o altă definiţie pentru operaţiunile financiare: "operaţiuni care antrenează circulaţia de 
capital, operaţiuni de bancă, de schimb valutar sau de credit, operaţiuni de plasament, în burse, în asigurări, în 
plasament mutual ori privitor la conturile bancare şi cele asimilate acestora, tranzacţii comerciale interne şi 
internaţionale. Pentru a fi efectuate ca acte de comerţ, operaţiunile financiare trebuie să constituie un act de 
speculă sau o acţiune de intermediere în circulaţia bunurilor, făcută în mod organizat", se arată în textul 
proiectului de lege. 
Rădulescu explică, în expunerea de motive, şi necesitatea modificării sintagmei "pentru sine sau pentru altul" din 
textul Legii 78/2000. 
"Sintagma «pentru sine sau pentru altul» a urmărit, în concepţia legiuitorului, evitarea situaţiei în care autorul 
faptei, deşi comite o infracţiune, ar putea să invoce, în apărarea sa, faptul că nu este beneficiarul foloaselor 
rezultate, în fapt, o asemenea abordare nu are legătură cu realitatea. Astfel, este absurd să presupunem faptul că 
o persoană comite o asemenea infracţiune fără niciun fel de interes ori beneficiu personal. Doar pentru a aduce 
foloase necuvenite unei terţe persoane. În mod evident, acela care comite fapta incriminată are un interes, 
nelegitim şi beneficiază, chiar şi indirect, de folosul rezultat. Dacă acest interes nelegitim şi beneficiul rezultat nu 
aparţin, cel puţin parţial, şi autorului, atunci nu poate fi vorba de o infracţiune de corupţie sau asimilită unei 
infracţiuni de corupţie. Este esenţial să se determine o legătură certă între fapta incriminată şi beneficiul rezultat, 
în favoarea făptuitorului. Faptul că această legătură poate fi intermediată nu înlătură posibilitatea determinării, ca 
şi obligaţia de a fi determinată cu certitudine. Beneficiarul aparent este, în fapt, doar un intermendiar, astfel nu 
ne găsim în prezenţa unei infracţiuni de corupţie sau a uneia asimilată unei infracţiuni de corupţie", se arată în 
expunerea de motive a iniţiativei. 
Totodată, iniţiatorii PSD ai proiectului oferă explicaţii şi în legătură cu sintagma "bani, bunuri ori alte foloase 
necuvenite". 
"În ceea ce priveşte sintagma «bani, bunuri ori alte foloase necuvenite», intenţia legitimă a legiuitorului de a nu 
limita tipurile de foloase necuvenit ce se poate obţine dintr-o asemenea infracţiune a dus în timp la absurdităţi şi 
la concluzii contrare acestei intenţii. Astfel, câştigul de imagine, popularitatea ori rezultatul unui scrutin electoral 
au devenit «foloase necuvenite» ale unor infracţiuni de corupţie sau asimilate acestora, ceea ce este absurd. În 
aceste condiţii se creează posibilitatea de a eticheta drept folos necuvenit absolut orice, ceea ce, cu siguranţă nu 
a fost şi nu este în intenţia legiuitorului. Existenţa unui folos este esenţială sub aspectul laturi obiective a 
infracţiunii, în lipsa acesteia fapta fiind, fie neincriminată din punct de vedere penal, fie incriminată (şi 
sancţionată) pe o altă încadrare juridică. Sintagma «bani, bunuri ori alte foloase materiale necuvenite» nu este 
limitativă sub aspectul beneficiilor ilicite ce pot fi obţinute prin infracţiunile vizate, ci previne extinderea abuzivă, 
printr-o interpretare excesivă a acestora", potrivit sursei citate. 
Proiectul adoptat tacit de Senat urmează să fie dezbătut şi votat de Camera Deputaţilor, în calitate de for 
decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Procurorul-şef DNA, Laura Codruţa Kovesi, va susţine miercuri un discurs la ONU 
Laura Codruţa Kovesi, procurorul şef DNA, a fost invitată să susţină un discurs în cadrul unei reuniuni la nivel înalt 
organizate de Adunarea Generală a Naţiunilor Unite, ce va avea loc miercuri, la New York, anunţă Direcţia 
Naţională Anticorupţie (DNA). 
Dezbaterea marchează aniversarea a 15 ani de la adoptarea Convenţiei Naţiunilor Unite împotriva Corupţiei 
(UNCAC), cunoscută şi drept Convenţia de la Merida, semnată şi ratificată de România, alături de alte 182 de 
state. 
La reuniune participă preşedintele Adunării Generale a Naţiunilor Unite Miroslav Lajčák şi secretarul general al 
Naţiunilor Unite António Guterres. 
Laura Codruţa Kovesi a fost invitată să vorbească în deschiderea primei sesiuni de dezbateri, intitulată „15 ani de 
implementare a Convenţiei – tendinţe, realizări şi provocări”. 
Reuniunea va găzdui două sesiuni de dezbateri la care ceilalţi participanţi vor avea posibilitatea să adreseze 
întrebări şi să împărtăşească aspecte rezultate din experienţa ţărilor pe care le reprezintă, mai anunţă DNA într-un 
comunicat de presă. 
În conformitate cu Rezoluţia 72/196, adoptată de Adunarea generală Naţiunilor Unite în vederea organizării 
acestei reuniuni la nivel înalt, preşedintele forului menţionat va întocmi o sinteză a discuţiilor, document ce 
urmează a fi transmis Conferinţei statelor membre ale Convenţiei - for decizional - precum şi tuturor statelor 
membre ale ONU. 
Convenţia Naţiunilor Unite împotriva Corupţiei a fost adoptată în octombrie 2003 de către Adunarea Generală a 
Naţiunilor Unite şi a fost semnată la Merida, Mexic, ca urmare a recunoaşterii caracterului global al ameninţărilor 
pe care le presupune corupţia, ameninţări care impun o abordare cuprinzătoare şi multidisciplinară. Convenţia 
este un instrument anticorupţie ce reprezintă o angajare internaţională aproape universală, având în vedere că a 
fost semnată de 183 de state, iar dispoziţiile Convenţiei sunt obligatorii pentru statele semnatare. Convenţia a 
fost semnată de România la Merida la 9 decembrie 2003, fiind ratificată în anul 2004. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută sesizarea lui Iohannis referitoare la trecerea Monitorului Oficial sub autoritatea Camerei 
Curtea Constituţională a României (CCR) discută miercuri sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis referitoare la 
trecerea Monitorului Oficial de sub autoritatea Guvernului sub cea a Camerei Deputaţilor. 
 
Preşedintele a trimis luna trecută Curţii o sesizare de neconstituţionalitate asupra Legii pentru modificarea şi 
completarea Legii 202/1998 privind organizarea Monitorului Oficial al României pe motiv că se încalcă prevederile 
art. 1 alin. (4) şi alin. (5), ale art. 61 coroborate cu cele ale art. 64 alin. (1) şi alin. (2), ale art. 78, ale art. 79, ale art. 
100 alin. (1), ale art. 108 alin. (1), (2) şi alin. (4), ale art. 115 alin. (4), precum şi pe cele ale art. 147 alin. (4) din 
Constituţie. 
"Schimbarea autorităţii de tutelă prin înlocuirea unei autorităţi executive cu una legislativă, transpusă tehnic-
legislativ prin substituirea sistematică a cuvântului Guvern cu sintagma Camera Deputaţilor - fără a ţine cont de 
diferenţa de natură juridică dintre cele două - conduce la încălcarea prevederilor art. 1 alin. (5) şi ale art. 61 
coroborate cu cele ale art. 64 alin. (1) şi (2) din Constituţie", precizează Iohannis în sesizare. 
El susţine că plasarea Regiei Autonome "Monitorul Oficial" sub autoritatea Camerei Deputaţilor este declarativă, 
nicio dispoziţie din această lege neprevăzând o atribuţie a Camerei cu privire la modul în care această autoritate 
este exercitată. 
"În realitate, autoritatea asupra Regiei Autonome 'Monitorul Oficial' se exercită fie de către secretarul general al 
Camerei Deputaţilor, fie de către Biroul permanent al acesteia. Astfel, potrivit art. I pct. 9 din lege (art. 20 alin. (1) 
din Legea nr. 202/1998), Biroul permanent al Camerei Deputaţilor are competenţa de a stabili tarifele de 
publicare a actelor în Monitorul Oficial al României, tarife ce se constituie într-un element ce ţine de funcţionarea 
Regiei Autonome 'Monitorul Oficial', activitate asupra căreia Camera Deputaţilor nu exercită niciun fel de 
control", indică şeful statului. 
 
Preşedintele Iohannis mai arată că secretarul general al Camerei Deputaţilor are competenţa numirii Consiliului 
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de administraţie, în cadrul căruia desemnează un reprezentant propriu, însă menţionează că în stabilirea 
componenţei acestuia Camera Deputaţilor, din nou, nu are niciun drept de decizie. 
 
El subliniază că neclaritatea raporturilor dintre autoritatea publică tutelară şi regia autonomă transpare şi din 
dispoziţiile ce prevăd că în termen de 7 zile de la data intrării în vigoare a prezentei legi, prin hotărâre a 
Guvernului, se aprobă organizarea şi funcţionarea Regiei Autonome "Monitorul Oficial". 
 
"Din conţinutul normativ al prevederilor menţionate ale Legii pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
202/1998 privind organizarea Monitorului Oficial al României rezultă că acestea sunt antinomice, aspect de 
natură să încalce cerinţele constituţionale de claritate şi predictibilitate a normei, prevăzute de art. 1 alin. (5) din 
Constituţie", spune preşedintele Iohannis în sesizare. 
 
El arată că legea criticată este neclară şi în ceea ce priveşte situaţia mandatelor membrilor actualului Consiliu de 
administraţie, care este plasată sub semnul incertitudinii juridice, ceea ce, de asemenea, contravine Constituţiei. 
 
Şeful statului punctează că prevederile din Legea fundamentală impun ca prerogativele/atribuţiile stabilite prin 
Constituţie sau prin lege Parlamentului ori uneia dintre Camerele sale să nu poată fi exercitate în numele lor, prin 
reprezentare, de către organe interne de conducere sau de lucru. 
 
"Din această perspectivă, apreciem că autoritatea Camerei Deputaţilor asupra Regiei Autonome 'Monitorul 
Oficial' nu poate fi exercitată prin delegarea acesteia către Biroul permanent sau către secretarul general, 
întrucât, potrivit Constituţiei, niciun alt organism sau persoană nu se poate substitui voinţei unei Camere a 
Parlamentului României, ce se exprimă întotdeauna prin vot", spune Iohannis. 
 
Preşedintele Iohannis arată că, deşi aparent se instituie o obligaţie imperativă pentru secretarul general al 
Camerei Deputaţilor de a transmite spre publicare actele, în realitate această soluţie este lipsită de claritate şi 
predictibilitate, întrucât lasă loc arbitrariului şi poate permite exercitarea acestei atribuţii cu exces de putere, "aşa 
cum de altfel s-a mai întâmplat în trecut". 
 
Condiţionarea retragerii actelor de la publicare de "încuviinţarea secretarului general al Camerei Deputaţilor" 
încalcă principiul separaţiei şi echilibrului puterilor în stat, consideră Iohannis. 
 
El precizează şi că republicarea unui act normativ nu poate fi condiţionată de voinţa unui înalt funcţionar public 
care ar putea în acest mod să înfrângă voinţa legiuitorului, precum şi a celorlalte autorităţi publice implicate în 
procedura de republicare. 
 
De asemenea, şeful statului arată că instituirea unei proceduri de publicare în Monitorul Oficial a unei rectificări, 
cu excluderea avizului Consiliului Legislativ, este de natură să afecteze şi rolul constituţional al acestei instituţii 
fundamentale, prevăzut de Constituţie. 
 
El afirmă că variantele anterioare ale legii, atât hotărârea Biroului permanent, cât şi hotărârea de Guvern, prin 
care se aprobau anual tarifele în discuţie, erau publicate în Monitorul Oficial al României. 
 
"Adoptarea unei astfel de hotărâri de către Biroul permanent al Camerei Deputaţilor ridică reale probleme în ceea 
ce priveşte transparenţa şi opozabilitatea faţă de terţi, efectele sale juridice, precum şi exercitarea controlului 
judecătoresc asupra acesteia. Aceste probleme sunt accentuate şi de faptul că legea criticată nu instituie obligaţia 
de publicare a respectivei hotărâri în Monitorul Oficial. În plus, neclaritatea normei atât sub aspectul publicităţii, 
cât şi al modalităţii de stabilire a tarifelor contravine exigenţelor de calitate a legii impuse de art. 1 alin. (5) din 
Constituţia României, astfel cum acestea au fost dezvoltate în jurisprudenţa Curţii Constituţionale", adaugă 
preşedintele Iohannis. 
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Acesta consideră şi că sintagma "cheltuielile determinate de publicarea actelor în Monitorul Oficial al României se 
suportă de către emitenţi (...)" încalcă Legea fundamentală. 
 
Legea prevede că: "(1) În 3 zile de la intrarea în vigoare a prezentei legi, prin ordin al secretarului general al 
Camerei Deputaţilor se numeşte consiliul de administraţie al Regiei Autonome "Monitorul Oficial" şi "(2) Din 
consiliul de administraţie al Regiei Autonome "Monitorul Oficial" fac parte, în mod obligatoriu, un reprezentant al 
secretarului general al Camerei Deputaţilor şi un reprezentant al Ministerului Finanţelor Publice". 
 
"Din modul de redactare a acestei norme rezultă că singura excepţie de la Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 
109/2011 este cea referitoare la compunerea consiliului de administraţie al Regiei Autonome 'Monitorul Oficial'. 
Pe lângă criticile anterior exprimate la pct. 1, acest text ridică şi alte probleme de constituţionalitate sub aspectul 
respectării dispoziţiilor art. 1 alin. (5) din Constituţie", spune Iohannis. 
 
El adaugă că intervenţia legislativă din acest act normativ vine în contradicţie cu procedura stabilită de OUG nr. 
109/2011 privind desemnarea membrilor consiliului de administraţie al unei regii autonome. Şeful statului afirmă 
că, din modul de redactare a normei, această intervenţie legislativă perpetuează soluţia cuprinsă în art. 12 din 
Legea nr. 15/1990 privind reorganizarea unităţilor economice de stat ca regii autonome şi societăţi comerciale - 
care însă a fost abrogată în mod expres prin art. 65 din OUG nr. 109/2011 - întrucât excepţia vizează doar 
compunerea consiliului de administraţie (9 membri). 
 
Potrivit legii criticate, membrii consiliului de administraţie sunt numiţi de autoritatea publică tutelară, iar OUG nr. 
109/2011 impune prezenţa în consiliul de administraţie a unui reprezentant al autorităţii publice tutelare, se 
precizează în sesizare. 
 
"În acest sens, considerăm că secretarul general al Camerei Deputaţilor nu se poate substitui autorităţii publice 
tutelare (Camera Deputaţilor) în ceea ce priveşte exercitarea atribuţiilor acesteia şi nu poate avea propriul 
reprezentant în consiliul de administraţie", spune el. 
 
Şeful statului subliniază că funcţia de secretar general al Camerei Deputaţilor este, potrivit Legii nr. 7/2006, o 
funcţie publică parlamentară corespunzătoare înalţilor funcţionari publici şi chiar şi în ipoteza în care legea 
criticată instituie o derogare implicită de la cadrul general privind exercitarea funcţiilor publice, actul normativ nu 
permite identificarea criteriilor şi condiţiilor pe care ar trebui să le îndeplinească reprezentantul secretarului 
general al Camerei Deputaţilor în consiliul de administraţie al Regiei Autonome "Monitorul Oficial". 
 
Iohannis precizează că, în absenţa unei norme exprese care să constituie izvorul mandatului secretarului general 
de reprezentant legal al Camerei Deputaţilor, activitatea funcţionarului public parlamentar în cadrul consiliului de 
administraţie este susceptibilă de incompatibilitate. 
 
Şeful statului menţionează că prevederile "în termen de 7 zile de la data intrării în vigoare a prezentei legi, prin 
hotărâre a Guvernului se aprobă organizarea şi funcţionarea Regiei Autonome "Monitorul Oficial" şi "la data 
intrării în vigoare a hotărârii Guvernului prevăzute la alin. (1) se abrogă Hotărârea Guvernului nr. 358/1991 privind 
înfiinţarea şi organizarea Regiei Autonome "Monitorul Oficial" contravin Constituţiei, întrucât legiuitorul dispune 
în competenţa de reglementare a altei autorităţi, respectiv a Guvernului. 
 
"În elaborarea şi adoptarea unei hotărâri, Guvernul are deplina competenţă de a decide dacă în vederea 
organizării executării legii criticate se impune emiterea unui nou act cu consecinţa abrogării celui anterior sau 
doar modificarea şi completarea celui existent", conchide preşedintele Iohannis.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Călin Popescu Tăriceanu, ACHITAT în dosarul în care e acuzat de mărturie mincinoasă: Este lupta unei naţiuni 
de a se elibera de cătuşele statului paralel 
Magistraţii ÎCCJ au decis, marţi, să îl achite pe preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, în dosarul în care 
acesta a fost acuzat de mărturie mincinoasă. Decizia nu este definitivă. 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) au decis, marţi, să schimbe încadrarea pentru Călin Popescu 
Tăriceanu din mărturie mincinoasă şi favorizarea făptuitorului în mărturie mincinoasă şi să-l achite pe 
preşedintele Senatului pentru această acuzaţie. 
Decizia instanţei supreme nu este definitivă, putând fi atacată cu apel în 10 zile de la comunicare. 
Hotărârea magistraţilor Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) vine în condiţiile în care procurorul DNA a cerut, la 
ultimul termen al dosarului, de la începutul lunii mai, o pedeapsă de trei ani de închisoare cu executare pentru 
Călin Popescu Tăriceanu. 
  
"Apreciem că dincolo de orice dubii rezultă săvârşirea infracţiunii de mărturie mincinoasă pentru care solicităm 
condamnarea la pedeapsa cu trei ani cu executare. Pedeapsa de trei ani e cea mai potrivită pentru a satisface 
scopul", a declarat atunci, în instanţă, procurorul DNA. 
În 2016, procurorii DNA Braşov l-au trimis în judecată pe Călin Popescu Tăriceanu pentru mărturie mincinoasă şi 
favorizarea făptuitorului, dosarul având legătură cu declaraţiile pe care acesta le-a dat în cauza privind 
retrocedarea presupus nelegală a unei suprafeţe din Pădurea Snagov şi a Fermei Băneasa. 
Este vorba despre declaraţia pe care a dat-o la DNA Braşov la data de 15 aprilie 2016, în care "a menţionat în mod 
nereal că nu a avut cunoştinţă despre: - retrocedarea către Paul Philippe Al României a unor suprafeţe de teren în 
Băneasa (fosta fermă regală) şi Snagov (trunchiul de pădure Fundul Sacului), - implicarea inculpaţilor Tal 
Silberstein, Beny Steinmetz, Moshe Agavi şi a altor persoane în procedurile de retrocedare, - actele de vânzare–
cumpărare vizând aceste bunuri", a anunţat, la acea vreme, DNA, printr-un comunicat de presă. 
Potrivit procurorilor, Călin Popescu Tăriceanu "a mai făcut declaraţii necorespunzătoare adevărului şi nu a spus 
tot ce ştie în legătură cu relaţia avută cu inculpaţii Tal Silberstein, Andronic Dan Cătălin şi Truică Remus, în 
contextul menţionat mai sus, întâlnirile şi discuţiile purtate cu acesta din urmă referitor la taxele notariale privind 
tranzacţionarea imobilelor menţionate mai sus şi modalitatea de dobândire şi valorificare a bunurilor 
revendicate". 
UPDATE Tăriceanu, după achitare: Este lupta unei naţiuni de a se elibera de cătuşele statului paralel 
Călin Popescu Tăriceanu a spus, marţi, după ce magistraţii ÎCCJ au decis să îl achite în dosarul în care a fost acuzat 
de mărturie mincinoasă că "lupta pe care am dus-o este lupta unei naţiuni întregi de a se elibera de cătuşele 
statului paralel". 
"Până la urmă, lupta pe care am dus-o este lupta unei naţiuni întregi de a se elibera de cătuşele statului paralel, e 
o luptă pe care am dus-o într-un sistem democratic în care să prevaleze respectul pentru drepturile şi libertăţile 
cetăţeanului şi domnia legii. Acestea au fost valorile au fost valorile ân care am crezut de la început când m-am 
angajat în lupta politică, acestea sunt valorile în care eu cred şi eu şi colegii mei liberali din ALDE şi pe care doresc 
să le înapoiez românilor. ALDE va conduce în continuare această luptă care reprezintă pewntru noi o datorie, o 
obligaţie faţă de România", a declarat Tăriceanu la Antena 3. 
Şeful Senatului a mai spus că lupta împotriva corupţiei nu trebuie să devină un "paravan pentru lupte politice". 
"Sunt oameni care au fost târâţi în procese, care au fost acuzaţi, supuşi oprobiului public, unii din ei arestaţi fără 
să fie judecaţi, ţinuţi închişi lungi perioade ca în final să fie achitaţi. Sunt oameni care şi-au văzut carierele 
profesionale distruse, reputaţia, familia şi aşa mai departe. Trebuie să acceptăm cu toţii că nu putem deroga de la 
normele statului de drept în numele unui ţel care este, onest, combaterea corupţiei. Combaterea corupţiei nu 
poate să fie un paravan pentru lupte politice", a mai spus Călin Popescu Tăriceanu. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Lucian Onea a demisionat de la conducerea DNA Ploieşti 
Procurorul-şef DNA Ploieşti, Lucian Onea, a transmis conducerii Direcţiei o cerere de eliberare din funcţie ca 
urmare a anchetei demarate împotriva sa, anunţă instituţia. 
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"Procurorul şef al Serviciului teritorial Ploieşti Lucian Onea a transmis conducerii instituţiei o cerere de eliberare 
din funcţia de conducere pe care o deţine, având în vedere situaţia ivită ca urmare a anchetei demarate împotriva 
sa, pentru a nu afecta credibilitatea şi prestigiul instituţiei şi pentru a nu crea o vulnerabilitate la nivelul Serviciului 
Teritorial Ploieşti. În cererea menţionată, acesta apreciază că acuzaţia care îi este adusă, de participaţie improprie 
la complicitate la infracţiunea de inducere în eroare a organelor judiciare în dosarul aflat pe rolul Parchetului de 
pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie “este total nefondată şi nu are corespondent în realitate”", arată DNA 
într-un comunicat de presă, postat pe site-ul instituţiei. 
Cererea a fost transmisă Secţiei pentru procurori din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii. 
Lucian Onea a declarat, marţi, la Parchetul General, după ce a fost înştiinţat că este urmărit penal, că fiecare o să 
răspundă pentru faptele pe care le-a comis, menţionând că nu îi este teamă şi că este nevinovat. 
-0:16 
"Mi-au fost aduse la cunoştinţă acuzaţiile. Urmează să administrăm probe în vederea aflării adevărului. Fiecare o 
să răspundă pentru faptele pe care le-a făcut. Nu vreau să discut detalii din dosar, urmărirea penală este secretă. 
Nu mi-e teamă, nu sunt vinovat de nimic", a declarat fostul şef DNA Ploieşti. 
Lucian Onea a fost pus sub urmărire penală într-un dosar privind falsificarea unor liste cu martori în cadrul unei 
anchete, au declarat, pentru MEDIAFAX, surse judiciare. În aceeaşi cauză este vizat şi Mircea Negulescu, fost 
procuror DNA Ploieşti, spun sursele citate. 
Fostul procuror şef DNA Ploieşti nu ar fi fost audiat până în prezent în acest caz, aceasta fiind prima audiere. 
Pe numele celor doi au fost depuse, la Parchetul General, mai multe plângeri de persoane pe care le-au anchetat. 
Unul dintre cei care au depus o sesizarea este fostul deputat Vlad Cosma. Fostul deputat a depus pe 9 februarie o 
plângere împotriva procurorilor Giluela Diaconu, Alfred Savu, Lucian Onea şi Mircea Negulescu. El îi acuză pe 
procurori de compromiterea intereselor justiţiei, cercetare abuzivă, represiune nedreaptă, abuz în serviciu şi 
constituirea de grup infracţional organizat. Postul Antena 3 a difuzat mai multe înregistrări prezentându-l pe Vlad 
Cosma, care a arătat că procurorii Mircea Negulescu şi Lucian Onea au încercat să inventeze dosare în baza unor 
"probe fabricate" unor oameni politici şi de afaceri, printre care şi lui Sebastian Ghiţă. Totodată, fostul deputat a 
dezvăluit cum procurorul DNA Ploieşti Lucian Onea i-ar fi cerut să modifice anumite documente şi probe care ar fi 
fost folosite ulterior în dosar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea manualelor şcolare, adoptată de Senat 
Senatul a adoptat, în plenul de marţi, în calitate de for decizional, legea manualelor şcolare, în timpul dezbaterilor 
senatorul USR Mihai Goţiu afirmând către colegii lui că “ceea ce faceţi acum, aici este să legalizaţi minciunile şi 
abuzurile.” 
Plenul Senatului a adoptat marţi, Legea manualelor şcolare cu 75 de voturi “pentru”, 23 „împotrivă” şi 2 abţineri. 
În cadrul dezbaterilor, Mihai Goţiu a propus adăugarea unui amendament care să conţină articolului 11, care a 
fost scos din proiectul de lege la ultima şedinţă de lucru. Senatul a respins amendamentul depus de Goţiu cu 71 
voturi „împotrivă” şi 27 „pentru”. 
„Articolul 11 prevedea ca în termen de 30 de zile, în discuţiile din comisie se acceptase termenul de 60 de zile, de 
la data intrării în vigoare a prezentei legi, Ministerul Educaţiei Naţionale va adopta normele metodologice a 
prezentei legi, care se aprobă prin ordin al ministrului Educaţiei Naţionale. La ultima şedinţă, la propunerea 
domnului preşedinte acest termen de 60 de zile acceptat, a fost anulat. De ce? Pentru a acoperi faptul că aceste 
manuale se elaborează pe o metodologie publicată încă din luna decembrie a anului trecut. (...) Aşadar, stimaţi 
colegi, ceea ce faceţi acum, aici este să legalizaţi abuzurile şi minciunile legate de elaborarea manualelor pentru 
anul 2018-2019.”, a declarat Mihai Goţiu. 
Senatorul ALDE, Hadârcă Ion, a susţinut că scopul acestei lege este ca la începutul următorului an şcolar, elevii să 
aibă manualele necesare. 
„Până la urmă e mai bine să începi anul şcolar cu manuale, decât fără, aşa cum de mai multe ori am auzit că s-a 
întâmplat. Şi asta e esenţa majoră a acestei legi, absolut necesare”, a declarat Hadârcă Ion. 
Preşedintele comisiei pentru învăţământ, tineret şi sport, Liviu Pop susţine că legea manualelor are trei roluri: 
“Responsabilizează Ministerul Educaţiei dacă nu ajung manualele la timp, asigură pentru fiecare disciplină maxim 
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trei manuale şcolare, ba mai mult, dacă nu depune nimeni proiect de manuale şcolare, Ministerul poate să facă 
manualul şcolar, şi introducerea unui amendament nou: manuale şcolare pentru toţi cei care au deficienţă de 
vedere, ceea ce până acum nu se făcea în sistemul de învăţământ din România.” 
De asemenea, Liviu Pop i-a acuzat pe cei din PNL că vor să se asigure că elevii nu vor primi manuale la începerea 
anului şcolar. 
“Înţeleg vocea aprigă a PNL-ului, prin vocea unei colege de a lor deputat care a spus în comisia de educaţie a 
camerei deputaţilor că PNL-ul va face orice poate ca elevii să nu aibă manualele pe 10 septembrie pe bănci.“ 
După adoptarea legii, senatorul Liviu Pop a concluzionat: „Adio baroni ai manualele!”. 
Proiectul de lege prevede faptul că manualul şcolar este un bun de interes public. 
"Manualul şcolar este principalul instrument de lucru al elevului şi reflectă lectura personalizată a programei 
şcolare aferente disciplinelor/modulelor de pregătire din curriculumul naţional, realizată de autori/echipele de 
autori, potrivit diverselor contexte de învăţare şi grupuri-ţintă. Manualul şcolar de bază este bun de interes public 
şi reprezintă manualul şcolar realizat în conformitate cu programele şcolare în vigoare pentru 
disciplinele/modulele de pregătire aferente trunchiului comun, din învăţământul preuniversitar de stat 
obligatoriu", se arată în textul de lege. 
Legea prevede şi variantele de format în care se găseşte fiecare manual. 
"În vederea evaluării manuscriselor autorilor/coautorilor, se constituie grupuri de evaluatori formate din cadre 
didactice din învăţământul preuniversitar/ superior, selectate în baza apelului public de selecţie, plătiţi în baza 
unor reglementări aprobate de către Ministerul Educaţiei Naţionale. (...) Manualele şcolare de bază se prezintă 
astfel: a) în format manuscris; b) în format electronic needitabil; c) în variantă digitală interactivă. Ministerului 
Educaţiei Naţionale îi revine obligaţia de a asigura manuale şcolare pentru toate disciplinele la începutul fiecărui 
an şcolar, aşa cum este stabilit prin actele normative de organizare a anului şcolar", mai spune proiectul. 
Proiectul de lege a fost adoptat în Camera Deputaţilor, fiind prima Cameră sesizată, iar Senatul este for decizional 
în acest caz. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curentul electric livrat populaţiei s-ar putea ieftini cu 3,5% de la 1 iulie 
Preţurile maxime la electricitate pentru consumatorii casnici vor scădea în medie cu 3,53% faţă de preţurile 
actuale, în urma aplicării unei noi metodologii de calcul şi avizare la nivelul furnizorilor de ultimă instanţă, a 
anunţat marţi Autoritatea Naţională de Reglementare în Energie (ANRE). 
„În urma implementării noii metodologii de stabilire a modului de calcul şi a condiţiilor de avizare a preţurilor 
aplicate de furnizorii de ultimă instanţă (FUI) obligaţi şi furnizorii de ultimă instanţă opţionali clienţilor finali, în 
şedinta Comitetului de reglementare al ANRE de astăzi, 22.05.2018, au fost aprobate valorile preţului maxim 
pentru serviciul universal pentru perioada 1 iulie 2018 - 30 iunie 2019, pentru fiecare zonă de reţea. Astfel, 
valoarea preţurilor maxime pentru consumatorii casnici va scădea în medie cu 3,53% faţă de preţurile actuale”, se 
arată într-un comunicat al ANRE. 
Potrivit prevederilor legale, furnizorii de ultimă instanţă (FUI) sunt obligaţi să asigure furnizarea de energie 
electrică, în condiţii de calitate şi la preţuri rezonabile, transparente, uşor comparabile şi nediscriminatorii. 
„În 3 zile lucrătoare de la data aprobării valorii preţurilor maxime pentru fiecare zonă de reţea, FUI obligaţi 
trebuie să transmită la ANRE, spre avizare, preţurile practicate pentru intervalul 1 iulie 2018 - 30 iunie 2019. 
Preţul propus spre avizare poate fi mai mic sau cel mult egal cu preţul maxim stabilit de ANRE în şedinţa 
Comitetului de reglementare de astăzi. ANRE va aviza preţurile propuse de către FUI obligaţi până la data de 31 
mai 2018”, precizează Autoritatea. 
În perioada 1-25 iunie 2018, ANRE va desemna FUI opţionali pentru fiecare zonă de reţea, care vor vinde energie 
electrică la un preţ cu discount faţă de preţurile avizate pentru FUI obligaţi. Potrivit ANRE, „un client casnic îşi va 
putea schimba oricând şi fără costuri FUI obligat cu un FUI opţional, care păstrează obligaţia de a asigura 
furnizarea energiei electrice în regim de serviciu universal, în aceleaşi condiţii de siguranţă şi calitate”. 
ANRE reaminteşte, totodată, că în urma finalizării calendarului de dereglementare, începând cu 1 ianuarie 2018, 
furnizarea energiei electrice nu se mai face la preţuri aprobate de ANRE. 
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„În prezent, clienţii casnici au posibilitatea de a-şi schimba gratuit - în maximum 21 de zile - furnizorul şi pot 
încheia contracte ȋn regim concurenţial, cu oricare dintre furnizorii activi pe piaţa de energie electrică din 
România, acest serviciu nefiind limitat la o anumită zonă geografică de deservire. În acest sens, ANRE recomandă 
clienţilor casnici să parcurgă, cu atenţie, toate informaţiile prezentate de furnizori, în vederea alegerii celei mai 
avantajoase oferte”, se mai arată în comunicat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul va construi în parteneriat public-privat trei autostrăzi, Spitalul Republican şi va lansa în operare 15 
spitale CFR | DOCUMENT 
În baza noii legislaţii privind parteneriatul public-privat (PPP), Guvernul va construi autostrăzile Alexandria-Lugoj, 
Târgu Neamţ - Iaşi - Ungheni şi Ploieşti-Râşnov, dar şi Spitalul Republican, şi va lansa în operare 15 spitale CFR, a 
anunţat marţi vicepremierul Viorel Ştefan. 
„Autostrada Târgu Neamţ - Iaşi - Ungheni, în lungime de 109 kilometri, va avea şi un pod peste Prut, iar 
autostrada Ploieşti-Braşov-Râşnov (100 de kilometri) va fi, probabil, cea mai râvnită de către partenerii privaţi, 
având în vedere traficul intens şi potenţialul turistic din această zonă. Autostrada Sudului (Alexandria - Craiova - 
Calafat - Turnu Severin - Lugoj), în lungime totală de 550 de kilometri, va fi de maxim interes pentru investitorii şi 
transportatorii din sudul ţării”, a declarat Viorel Ştefan, la un briefing de presă care nu a fost urmat şi de 
întrebări/răspunsuri. 
Lansarea în operare public-privată a 15 spitale CFR „este o premieră, întrucât prin noua legislaţie proiectele PPP 
nu vor mai viza doar sectorul de construcţii şi infrastructură, ci şi operarea de servicii publice”, a mai spus 
vicepremierul. 
Complexul medical „Carol Davila” - Spitalul Republican - va avea 37 de săli de operaţie şi 2.000 de paturi, iar în 
campusul respectiv vor exista, pe lângă spitalul propriu-zis, şi o facultate de Medicină, şi cămine studenţeşti, dar şi 
un hotel pentru aparţinătorii pacienţilor internaţi, se arată într-un document prezentat de oficialul 
guvernamental. 
„Toate aceste cinci proiecte vor atrage, după estimările noastre, investiţii de 15-20 de miliarde de euro, iar 
lucrările vor putea începe efectiv anul viitor”, a mai spus Viorel Ştefan. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 APMGR avertizează: Noi medicamente esenţiale urmează să dispară de pe piaţă 
Asociaţia Producătorilor de Medicamente Generice (APMGR) atrage atenţia că mii de medicamente ieftine riscă 
să fie scoase din producţie sau delistate în perioada imediat următoare, printre ele aflându-se medicamente 
esenţiale în tratamentul cancerului, al afecţiunilor cardiovasculare, neurologice şi gastrointestinale, principala 
cauza fiind taxa clawback, aplicată "în mod uniform" atât medicamentelor scumpe, cât şi celor ieftine. 
 
Potrivit APMGR, taxa clawback a ajuns deja la 24,13% în primul trimestru al acestui an, faţă de 19,86% în primul 
trimestru al anului trecut sau de 15,62% - în primul trimestru al anului 2016. 
 
"Având în vedere că taxa clawback se aplică la un preţ al medicamentului care include adaosurile distribuitorilor şi 
farmaciilor, care devin fixe la un preţ al medicamentului mai mare de 300 de lei, impactul pe medicamentele 
ieftine este considerabil mai mare. De exemplu, taxa clawback, la nivelul din trimestrul I, reprezintă 34% din 
preţul de producător pentru medicamentele sub 25 de lei şi este de abia 24% pentru medicamentele peste 3.000 
lei", precizează APMGR, într-un comunicat transmis marţi presei. 
 
APMGR atrage atenţia că producătorii de medicamente generice nu mai pot susţine un consum de care nu sunt 
responsabili şi care creşte în special din cauza introducerii necondiţionate pe lista de medicamente compensate a 
medicamentelor inovative. 
 
"Nu este echitabil pentru noi să finanţăm un consum pe care nu îl generăm. Mai important, nu ne putem permite 
să finanţăm acest consum, ceea ce înseamnă că trebuie să renunţăm la medicamentele ale căror costuri de 
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producţie nu mai pot fi acoperite sau să închidem facilităţi de producţie. Şi pacienţii şi economia României vor 
pierde", afirmă Adrian Grecu, preşedintele APMGR, citat în comunicat. 
 
Potrivit aceleiaşi surse, printre medicamentele cu risc major de a scădea sub limita profitabilităţii şi de a dispărea 
de pe piaţă se numără: Tamoxifenul (tumori de sân), Bleomicina (leucemie, afecţiuni hematologice), Fluorouracil 
(cancer), Cisplatin (cancer), Flutamida (cancer), Memantine (demenţă), Gentamicinum (infecţii germeni rezistenţi 
intra-spitaliceşti), Theophyllinum (astm), Captopril (hipertensiune, insuficienţă cardiacă), Furosemid (insuficienţă 
cardiacă, ciroză hepatică), Ranitidină (afecţiuni gastrointestinale), Indapamida (afecţiuni cardiovasculare). 
 
APMGR estimează că, în condiţiile menţinerii mecanismului actual, taxa clawback va ajunge la 30% până la 
sfârşitul anului, ceea ce ar însemna că pentru medicamentele sub 25 de lei impactul taxei în preţul de producător 
ar ajunge la 42%. Pentru a salva medicamentele ieftine şi a da "o gură de oxigen" industriei locale producătoare 
de medicamente, reprezentanţii APMGR propun introducerea imediată a calculului diferenţiat al taxei clawback 
pentru medicamente, pentru care propun un sistem nou, anume diferenţierea în funcţie de preţ, dar şi aprobarea 
introducerii de noi medicamente pe lista celor compensate doar cu alocare de finanţare suplimentară sau prin 
contracte cost-volum sau cost-volum-rezultat. 
 
"Măsura ar îngheţa cuantumul taxei clawback prin controlul eficient al consumului, protejând medicamentele 
ieftine şi ar fi şi eficientă pentru bugetul de stat întrucât ar acorda discounturi mai mari prin acest tip de 
contracte", arată APMGR.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Un nou program Rabla, doar pentru bucureşteni, cu vouchere de 1.000 de euro. Proiectul, depus la 
secretariatul general al CGMB 
Lucian Iliescu, consilier general în cadrul Primăriei Capitalei, a depus la secretariatul general al CGMB un proiect 
care presupune acordarea de vouchere în valoare de 1.000 de euro bucureştenilor care vor să-şi cumpere maşini 
noi, renunţând la cele vechi. În total, s-ar acorda 10.000 de tichete. 
Potrivit proiectuui depus de Lucian Iliescu (PMP), voucherele în valoare de 1.000 de euro vor fi oferite pentru 
achiziţionarea de maşini noi, concomitent cu predarea la Remat a autoturismelor vechi. 
Suma de 1.000 de euro ar urma să se acorde în plus faţă de prima de casare de 6.500 de lei care se acordă în 
prezent prin Programul de stimulare a înnoirii Parcului auto. 
Şoferii nu trebuie să aibă datorii la bugetul local, să aibă domiciliul în Bucureşti şi să fie de cel puţin trei ani 
proprietarii maşinilor pe care vor să le predea la Remat. 
  
„Această măsură contribuie la încurajarea achiziţiei de către bucureşteni a autoturismelor noi, din ce în ce mai 
performante din punct de vedere al impactului asupra mediului, şi va fi coroborată cu măsurile de restricţionare a 
accesului autovehiculelor poluante în Bucureşti”, se arată în proiectul de hotărâre propus de Iliescu. 
Lucian Iliescu este consilierul care a propus recent un alt proiect controversat, respectiv interzicerea în Bucureşti a 
autoturismelor cu grad mare de poluare. 
„Toate aceste măsuri sunt benefice Municipiului Bucureşti în următoarea perioadă din mai multe motive, iar cele 
mai importante sunt reducerea poluării, fluidizarea traficului, siguranţa cetăţeanului. Ţinând cont că săptămâna 
trecută am intrat în procedură de infringement din cauza poluării, anunţ venit din partea Comisiei Europene şi 
riscăm amenzi foarte mari, trebuie luate imediat măsuri împotriva poluării. Într-o discuţie purtătă la primărie 
înaintea şedinţei de CGMB, Primarul General, Gabriela Firea, mi-a dat asigurări ca ia în calcul tot mai serios 
susţinerea şi implementarea măsurilor propuse de mine”, a declarat agenţiei MEDIAFAX, Lucian Iliescu, consilier 
în cadrul CGMB. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Viorica Dăncilă, Teodor Meleşcanu, Tudorel Toader şi Victor Negrescu s-au întâlnit cu şefii de misiuni 
diplomatice din statele membre UE 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă a participat, marţi, la un dejun de lucru cu şefii de misiuni diplomatice din statele 
membre ale Uniunii Europene (HOMS) acreditaţi la Bucureşti, se arată într-un comunicat al Guvernului. 
Potrivit sursei citate, la întrevedere au mai fost prezenţi ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, ministrul 
Justiţiei, Tudorel Toader, şi ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu. 
Guvernul precizează că discuţiile s-au axat pe măsurile interne întreprinse la nivel guvernamental şi pe acţiunile 
de politică externă realizate de la ultima întâlnire în acest format, din luna martie, cu accent pe subiectele de 
interes de pe agenda europeană. 
"Şeful Executivului a prezentat măsurile avute în vedere de către Guvern în scopul stimulării şi atragerii 
investitorilor străini, precum crearea unui Fond special de finanţare a contractelor de parteneriat public-privat 
care se încadrează în categoria proiectelor strategice. De asemenea, a anunţat pregătirea unui pachet de scheme 
de ajutor de stat, bine structurat pe domenii prioritare", se arată în comunicat. 
Totodată, prim-ministrul a reafirmat interesul Guvernului pentru stimularea cercetării şi inovării ca elemente 
definitorii pentru maximizarea potenţialului de dezvoltare şi asigurarea unei creşteri economice eficiente, 
sustenabile şi de durată. 
Viorica Dăncilă a prezentat şefilor de misiuni ai statelor membre ale Uniunii Europene şi stadiul pregătirilor 
Preşedinţiei României la Consiliul UE. De asemenea, premierul a arătat că a fost adoptată o primă versiune a 
tematicilor de interes care vor sta la baza programului de lucru al Preşedinţiei României la Consiliul UE. 
Printre subiectele abordate la dejunul de lucru s-au mai numărat cadrul financiar multianual 2021-2027, dosarul 
Schengen şi Mecanismul de Cooperare şi Verificare. 
Guvernul mai precizează că un alt subiect abordat de participanţii la dejunul de lucru a vizat principalele 
modificări ale Codului penal şi de procedură penală. 
"Ministrul Justiţiei a răspuns întrebărilor privind Raportul GRECO şi amendamentele aflate în dezbatere la Comisia 
specială pentru modificarea legilor justiţiei din cadrul Parlamentului. Ministrul Justiţiei a prezentat, totodată, 
aspecte legate de deciziile Curţii Constituţionale", se precizează în comunicat. 
Totodată, "s-a realizat un schimb de opinii cu privire la mutarea Ambasadei României la Ierusalim, ministrul 
Afacerilor Externe prezentând stadiul procesului intern de evaluare", se mai arată în comunicat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 LOVITURĂ DECISIVĂ pentru Hidroelectrica. Legea care SABOTEAZĂ activitatea companiei 
Vești proaste legate de activitatea celui mai mare producător de energie din România. Veniturile Hidroelectrica ar 
putea scădea semnificativ în perioada următoare, din cauza legislației de mediu, anunță Realitatea Tv. 
"Hidroelectrica, cel mai mare producător de energie din România, a înregistrat după primele trei luni ale anului un 
profit net de 485 milioane de lei la afaceri de 974 milioane lei. 
Astfel, producătorul a bifat o marjă netă de 50%, ceea ce probabil îl transformă în cea mai profitabilă companie în 
funcţie de rezultatele după primele trei luni. 
Hidroelectrica ar putea fi, însă, obligată să renunţe la 14% din producţia sa anuală de energie electrică, din cauza 
viitoarei legislaţii de mediu, care ar obliga-o să folosească mai puţină apă, ca să o lase pentru peşti. 
Hidroelectrica va fi nevoită să mărească debitul ecologic, cantitatea de apă pe care compania nu o poate uzina ca 
să producă energie electrică, fiind apă care este lăsată să curgă "la liber" din considerente de protecţie a vieţii 
acvatice", anunță sursa citată. 
(Sursa: Realitatea TV) 
 

 Modificări pentru legea taximetriei 
Guvernul vrea să scoată în afara legii aplicaţiile de taxi fără dispecerat, adică Uber, Taxify şi Clever Taxi. Noua lege 
aflată acum în dezbatere vine cu reguli noi şi pentru taximetrişti: pot lucra doar în localitatea unde au obţinut 
licenţa de transport. Asta înseamnă că maşinile din Ilfov nu mai au voie în Capitală. 
 Camelia Marin, administrator Speed Taxi: Dacă nu va fi acceptat, noi vom închide porţile! Vom ajunge în 
faliment. 
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Vicol Moldoveanu, administrator Star Taxi: Acest proiect de ordonanţă, dacă va intra în vigoare în forma 
actuală, clar va scoate din piaţă aplicaţiile mobile de comandă taxi. Vom ataca pe toate căile legale. 
După ani de lupte, războiul dintre taximetrişti şi şoferii Uber, Taxify, Clever şi Star s-ar putea încheia simplu, 
printr-o lege. Proiectul impune dispecerat oricărui operator de taxi din România, ceea ce, spun cei care lucrează 
pentru platformele independente, îi lasă în afara legii. 
"Am procesat peste 80 de milioane de curse şi deservim peste 800.000 de pasageri din România. Toţi aceşti 
oameni vor fi afectaţi direct de OUG, pe lângă zeci de mii de şoferi care utilizează aplicaţia în toată țara," spun 
reprezentanţii Clever. 
Taximetriştii ameninţă că îşi închid afacerile dacă noul regulament nu va intra rapid în vigoare! 
Camelia Marin, administrator Speed Taxi: Noi, spre deosebire de aplicaţii, trebuie să depunem pentru autorizare: 
să avem frecvenţe, să avem staţii radio emisie, recepţie, să avem dispecere angajate. Costurile sunt de cinci - 
şase ori mai mari decât costurile unei societăţi care nu este autorizată ca dispecerat taxi. 
Vasile Ştefănescu, vicepreşedinte COTAR: Nu cerem facilităţi fiscale, nu cerem bani de la stat, nu cerem absolut 
nimic. Cerem o reglementare, în aşa fel încât toţi să fim egali în faţa unei legi. Nu unii să facă activităţi şi să 
încaseze bani la negru, şi alţii să fie doar controlaţi şi să plătească taxe la stat. 
Dragoş Stănescu, administrator companii de transport persoane: Cum vom protesta: mitinguri organizate. Sută 
la sută! Dacă nu suntem auziţi... ?! Atât timp cât eu sunt legal, am un plan de afaceri şi nu mi-l pot duce la 
îndeplinire din cauza unor lucruri care se desfăşoară în mod ilegal. 
Proiectul impune reguli şi pentru taximetrişti care nu vor mai avea voie să ia curse în afara localităţii care le-a emis 
licenţa. Concret, zece mii de taximetrişti ilfoveni vor fi astfel interzişi în Bucureşti, iar şoferii din Bucureşti nu vor 
mai putea duce oameni la Aeroportul Otopeni, de exemplu. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Băsescu vrea să denunţe fuziunea PMP cu UNPR 
Preşedintele PMP, Traian Băsescu, a anunţat marţi, înaintea şedinţei Consiului Executiv Naţional, că va propune ca 
primul punct pe ordinea de zi a congresului partidului să fie denunţarea fuziunii cu UNPR. 
Traian Băsescu 
„Suntem înaintea congresului, şi congresul ăsta să clarifice lucrurile în partid, nu să le încurce sau să le lase aşa 
cum sunt, să băltească. Primul punct, pe care îl introduc acum în ordinea de zi, e legat de propunerea pe care o 
fac ca la congres să denunţăm fuziunea cu UNPR-ul. Acest lucru are mai multe motive. În primul rând cei cu care 
am vrut să facem fuziunea pur şi simplu au sabotat o decizie în instanţe printr-un număr enorm de cereri de 
intervenţie. La fiecare termen mai voiau cereri de intervenţie, deşi au votat în unanimitate fuziunea. În al doilea 
rând avem mulţi consilieri care n-au nicio treabă cu politica PMP, ca să nu spun că avem şi parlamentari care stau 
aşa să vadă ei cum basculează la fel cum au şi venit la noi, în preajma alegerilor”, a declarat Traian Băsescu. 
„Ca atare, această fuziune începe să devină toxică pentru partid, şi eu o să vă propun să o ducem la congres, în 
vederea denunţării fuziunii. Nu mai spunem că situaţia contabilă a UNPR este groaznică şi dacă s-ar realiza 
fuziunea, dincolo de pretenţiile pe care le avem toată ziua de la diverşi  domni care n-au inteles să se integreze în 
partid, mai preluăm şi nişte datorii uriaşe”, a adăugat liderul PMP. 
Fostul preşedinte Traian Băsescu anunţa, pe 13 iulie 2016, că un Congres de fuziune dintre PMP şi UNPR va avea 
loc atunci, iar progresiştii urmează să primească funcţii de conducere la nivel central, iar preşedintelr UNPR, 
Valeriu Steriu, va fi preşedinte executiv alături de Eugen Tomac, precizând că Gabriel Oprea nu va avea nicio 
funcţie şi „va rămâne cu onoarea”. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Autoritățile, speriate de asediul urșilor. Ministerul Mediului vrea să facă un inventar al exemplarelor din țara 
noastră 
În Harghita, asediul urşilor se înteţeşte! Aproape că nu există săptămână în care să nu vorbim despre un atac 
asupra animalelor domestice, devastare de terenuri agircole sau, mai grav, agresiuni asupra omului. Ministerul 
Mediului vrea să facă un inventar al exemplarelor și să ia măsuri. 
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De ani buni, turiştii care vizitează lacul vulcanic Sfânta Ana pot vedea urșii de la mică distanță și chiar se pot 
fotografia cu ei. Un pui de urs de aproximativ 100 de kg, în vârstă de doi ani, se aventurează, zilnic, printre 
oameni, în căutarea hranei. Patrupedul dolofan a fost „botezat" Şoni: iubeşte scăldatul şi îi place foarte mult 
păpădia şi să stea în preajma oamenilor. 
O distracâie care îi poate costa scump pe imprudenți. Săptămâna trecută o turistă din Ungaria a fost mușcată de 
urs după ce l-a ademenit cu colac secuiesc ca să-şi facă un selfie. Deși pot părea inofensivi, urșii rămân sălbaticiuni 
care pot pune în pericol viața oamenilor. 
Ca ăa țină sub control fenomenul, autoritățile vor inventaria în perioada următoare urșii. Deocamdată cifrele 
vehiculate variază între 6000 și 10.000 de exemplare. 
În ultimii doi ani, 25 de persoane au fost rănite de urşi, au fost omorâte sute de animale domestice şi distruse zeci 
de hectare agricole. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Românii pe ultimul loc în UE la contractele de muncă temporară 
Un număr de 27 milioane de angajaţi cu vârste între 15 şi 64 de ani din Uniunea Europeană aveau în 2017 un 
contract de muncă temporară, ceea ce reprezintă 14,3% din totalul angajaţilor din UE, însă România se află pe 
ultimul loc în rândul statelor membre la acest capitol în condiţiile în care doar 1,2% din angajaţi aveau un contract 
de muncă temporară, arată datele publicate miercuri de Eurostat. 
Alte state membre unde contractele de muncă temporară au o pondere redusă sunt: Lituania (1,7%), Letonia 
(3%), Estonia (3,1%), Bulgaria (4,4%), Malta şi Marea Britanie (ambele cu 5,6%). 
 
La polul opus, mai mult de unul din patru angajaţi din Spania (26,8%) şi Polonia (26,1%), precum şi mai mult de 
unul din cinci angajaţi în Portugalia (22%), Olanda (21,5%) şi Croaţia (20,6%) aveau un contract de muncă 
temporară în 2017. 
 
Datele Eurostat arată că proporţia contractelor de muncă temporară este mai mare în zona euro (16%) decât în 
UE (14,3%). De asemenea, este mai mare în rândul femeilor (14,8%) decât în rândul bărbaţilor (13,8%). 
 
În România, repartiţia pe sexe este diferită faţă de cea din UE, 1,4% din bărbaţi având un contract de muncă 
temporară faţă de 0,9% din femeile cu vârste între 15 şi 64 de ani. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Americanii scot un nou model de mașină la Craiova 
Compania Ford are planuri mari pentru România. Americanii au decis să-şi extindă producţia fabricii de la noi. Pe 
poarta din Craiova va ieşi un nou model pe lângă cel EcoSport. Numele acestuia este, însă, o enigmă. Mai mult, 
şefii Ford au anunţat şi noi angajări la fabrica din Bănie. 
 Ford EcoSport este modelul produs în acest moment la Craiova, însă producătorul american anunţă că pe poarta 
fabricii de la noi va ieşi în curând un nou model. 
1.500 de locuri de muncă vor fi create în uzina de la Craiova odată cu noile investiții anunțate astăzi de companie. 
Astfel, numărul angajaților se va ridica la 5.900, cât este nevoie pentru a crește producția anuală care, în 2017, se 
ridica la aproape 50.000 de unități. 
Deocamdată nu a fost făcut public numele noului model. 
Bogdan Mirică, realizator "La Volan": E o mare întrebare, mi-o pun şi eu. Recunosc că vestea asta a venit aşa, pe 
neaşteptate. Uzina de la Craiova este pregătită să producă în acest moment modele de clasă mică. Ford Ecosport, 
modelul care se produce în prezent la uzina noastră din Craiova este un SUV de clasă mică. Aşadar, vorbim despre 
o platformă a unui model de clasă mică, a unui model de segment B. Este foarte probabil să vedem tot un 
asemenea model, un model mic de oraş. 
Ford va investi încă 200 de milioane de euro aici. Investiţia totală în ultimii 10 ani ajunge astfel la 1,5 miliarde de 
euro. Specialiştii spun că este o nouă încercare a producătorului american de a-şi creşte cota de piaţă într-o ţară 
dominată de Dacia. 
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15.000 de persoane lucrează la grupul Dacia-Renault-Nissan unde capacitatea de producție în 2017 a fost de 6 ori 
mai mare decât cea de la Ford. 313.000 de mașini au ieșit pe porțile fabricii de la Mioveni anul trecut. 
Dacia şi Ford sunt singurele companii care construiesc în România, dar multe alte firme mari au în ţara noastră 
fabrici de piese şi componente auto. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 UE va lansa din 2019 proiecte-pilot pentru crearea de universităţi europene 
Uniunea Europeană va lansa din 2019 proiecte-pilot pentru crearea de universităţi europene, reţele de instituţii 
de învăţământ superior care să permită obţinerea unei diplome combinând studii în mai multe ţări din blocul 
comunitar, au anunţat marţi Comisia Europeană şi preşedinţia bulgară a Consiliului UE, relatează AFP. 
 
La capătul unei reuniuni la Bruxelles a celor 28 de miniştri ai educaţiei, executivul european a anunţat că vrea "să 
lanseze proiecte-pilot în 2019 şi în 2020 în cadrul Programului Erasmus +". 
 
Punerea deplină în aplicare a iniţiativei ar urma să aibă loc în 2021, după experienţa proiectelor-pilot şi odată cu 
viitorul cadrul bugetar multianual al UE. 
 
Aceste universităţi europene, care ar regrupa instituţii deja existente, "ar permite întărirea cooperării 
transfrontaliere prin strategii instituţionale pe termen lung", a subliniat Comisia Europeană. 
 
"Ele ar încuraja inovaţia şi excelenţa, ar spori mobilitatea studenţilor şi profesorilor şi al facilita învăţarea de limbi 
străine. Competitivitatea învăţământului superior european ar urma de asemenea să fie întărită", a adăugat 
Bruxellesul. 
 
În toamnă va fi lansată o licitaţie pentru a începe definirea caietului de sarcini, iar patru proiecte ar putea apărea 
din toamna lui 2019. Obiectivul este de a avea aproximativ 20 de astfel de universităţi până în 2024. 
 
Crearea unor reţele universitare europene face parte din propunerile preşedintelui francez Emmanuel Macron 
pentru relansarea UE, fiind susţinută de cele 28 de state membre la summitul social de la Göteborg din noiembrie 
2017. 
 
Reţelele s-ar putea crea prin afinităţi geografice, academice (excelenţa într-o materie) sau tematice (energie, 
lupta împotriva încălzirii climatice etc). 
 
O reţea trebuie să aibă cel puţin trei ţări implicate şi să regrupeze între trei şi şase instituţii de învăţământ. 
 
Aceste reţele ar trebui să faciliteze mobilitatea intra-europeană nu doar a studenţilor, dar şi a profesorilor, 
cercetătorilor şi personalului administrativ.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Parlamentul European solicită o abordare unitară a UE în privinţa Libiei 
O delegaţie a Parlamentului European, care a efectuat o vizită în Libia, pentru prima oară în şase ani, a lansat un 
apel marţi către ţările Uniunii Europene să acţioneze într-o manieră concertată cu privire la această ţară cuprinsă 
de haos, informează AFP. 
 
''Pentru Parlamentul European este absolut crucial să avem o abordare unitară'' cu privire la Libia, mai ales că 
''trebuie să ne confruntăm cu prezenţa a numeroşi actori regionali care au fiecare agenda proprie'', a subliniat 
vicepreşedintele Parlamentului European, Fabio Castaldo, în finalul unei vizite de o zi la Tripoli. 
 
Castaldo, care a fost însoţit de liderul delegaţiei parlamentare pentru relaţiile cu Magrebul, Ines Ayala Sender, a 
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declarat că trimite un mesaj de unitate ''Italiei, Franţei, Marii Britanii, tuturor actorilor europeni care au o istorie 
de influenţă asupra acestei ţări: uneori trebuie să operăm cu actorii pe care îi avem în teren, dar trebuie să 
gândim într-adevăr pe termen lung''. 
 
Italia a fost criticată pentru că a încheiat acorduri cu miliţii libiene pentru a limita imigraţia clandestină, de 
asemenea şi Franţa, care s-a erijat în mediator, pentru a-l sprijini pe controversatul liderul din estul Libiei, 
mareşalul Khalifa Haftar. 
 
Castaldo a îndemnat ţările UE să sprijine planul de acţiune prezentat de ONU, care prevede organizarea de alegeri 
în 2018 şi ''un angajament clar pentru respectarea statului de drept şi tranziţia democratică''. 
 
În ceea ce priveşte taberele de refugiaţi, gestionate uneori de miliţii, unde migranţii sunt victimele unor încălcări 
teribile ale drepturilor omului, Castaldo a lansat un apel către ţările europene ''să nu cadă în capcana ideii că 
acestea ar putea fi îmbunătăţite''. 
 
''Scopul este de a le închide cât mai repede posibil'', a subliniat Ayala-Sender, recunoscând că a descoperit la 
Tripoli că ''situaţia este foarte precară şi rea''. 
 
Castaldo speră că această vizită, prima a unei delegaţii europene din 2012, să fie doar o ''primă etapă'': ''Acesta 
este doar începutul unei cooperări care ar trebui să-i determine pe toţi să îşi facă datoria în jurul mesei de 
negocieri''. 
 
Libia, zdruncinată de luptele între miliţii, este de asemenea dezbinată de două autorităţi concurente: guvernul de 
uniune naţională cu sediul la Tripoli şi o autoritate cu sediul în estul ţării, sprijinită de mareşalul Haftar.  
(Sursa: Agerpres) 
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